

Emerytury w górę

5 grudnia 2016

Rząd podwyższa świadczenia emerytalne, rentowe oraz renty rolnicze i socjalne. W piątek Sejm przegłosował, że najniższa kwota świadczenia emerytalnego wynosić będzie 1 tys. zł miesięcznie brutto.

Po piątkowym głosowaniu decyzją Sejmu najniższa emerytura, renta, a także najniższa renta rodzinna i renta z tytułu całkowitej niezdolności do pracy oraz rolnicza wzrosną od marca do 1 tys. zł brutto. Dziś najniższa emerytura wynosi 882,56 zł brutto, a więc najbiedniejsi emeryci dostaną o 117,44 zł brutto więcej.

Renta socjalna wzrośnie z 741,35 zł brutto do 840 zł brutto (o 98,65 zł brutto). Z kolei najniższa renta z tytułu częściowej niezdolności do pracy wzrośnie z 676,75 zł do 750 zł (o 73,25 zł brutto).

Jednak zmiany te nie oznaczają wprowadzenia powszechnej emerytury minimalnej, przyznawanej bez względu na długość okresów składkowych. Gwarantowane przez państwo 1 tys. zł dostaną bowiem tylko ci, którzy spełnią warunki wymagane przez prawo. Aby dostać emeryturę minimalną, trzeba udowodnić odpowiedni okres pracy (okres ubezpieczeniowy). Dziś wynosi on 22 lata dla kobiet i 25 lat dla mężczyzn. Emerytury w wysokości co najmniej 1 tys. zł nie dostaną więc osoby, które za krótko opłacały składki, bo latami pracowały na umowach o dzieło, od których nie odprowadza się składek. Nie będą jej dostawać również tysiące kobiet, które przez wiele lat zajmowały się dziećmi, a także osoby pracujące na czarno.

Źródło: NowyObywatel.pl